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L'ajuntament té quinze dies per presentar un text refós 

El Pla de l'Escala queda en suspens fins a 
reduir el sòl urbanitzable d'Empuries 

L'ESCALA (De la nostra Redac
ció, per Narcís Genis).— El pla 
general d'urbanisme de l'Escala 
ha estat suspès en el transcurs 
de la darrera sessió extraordinà
ria de la Comissió Provincial 
d'Urbanisme. El planejament ur
banístic de l'Escala, tal com el va 
presentar l'Ajuntament, no hà 
satisfet els serveis d'urbanisme, 
que l'han suspès i l'han tornat al 
Consitori escalenc per tal que en 
el termini de 15 dies s'elabori un 
text refós. Els problemes 
d'aquest pla estan relacionats 
anib la qualificació urbanística 
d'una part d'Empúries, amb un 
seguit de modificacions i canvis. 
D'altra banda, la Comissió Pro
vincial d'urbanisme deixà sobre 
la taula la delimitació de la zona 
marítimo-terrestre del paratge La 
Rubina de Castelló d'Empúries, 
on es pretén construir la urbanit
zació «Ajuriabrava». 

Després que el passat dia 10 
la Comissió Provincial d'Urbanis
me deixà sobre la taula l'aprova
ció del pla general de l'Escala, 
únicament pel fet de tractar-se 
d'un tema delicat que requeria 
temps, en el transcurs de la ses
sió extraordinària celebrada pos
teriorment es va debatre aquest 
plantejament urbanístic i es deci
dí suspendre el pla. 

Canvis a Empúries 

Un dels punts importants que 
ha decidit la Comissió Provincial 
d'Urbanisme a suspendre el pla 
general de l'Escala és l'excessi-
va zona urbanitzable que es pre
veia prop d'Empúries. Per a la 
Comissió d'Urbanisme, l'Ajunta
ment s'hauria de replantejar la 
zona urbanitzable d'Empúries, 
entenent que la part ja consoli
dada pot restar amb l'actual qua
lificació, però la resta que està 
tocant el Parc natural dels 

L'Escala haurà de modificar el seu pla si vol-que s'acabi d'aprovar. 

Aiguamolls considera que ha de 
ser zona no urbanitzable. 

D'altra banda, entre els altres 
temes que la Comissió Provincial 
ha plantejat a l'Ajuntament de 
l'Escala per tal que els incloguin 
en el text refós, hi ha una reco
manació de rebaixar les alçades 
a tot el nucli urbà, i s'aconsellen 
diferents canvis de qualificació 
així com rectificacions parcials i 
globals que afecten també els 

volums edificables. 
L'Ajuntament de l'Escala, que 

ha treballat durant mesos en 
l'elaboració d'aquest pla gene
ral, segons el seu alcalde, Rafael 
Bruguera, ara haurà de tornar a 
revisar un seguit de punts que 
queden afectats per la decisió de 
la Comissió Provincial d'Urbanis
me. Si bé ara el pla està suspès, 
en el termini de 1 5 dies l'Ajunta
ment de l'Escala ha de presentar 

el text refós. L'Alcalde, Rafael 
Bruguera, no es -lamentava de 
les recornanacions i la suspensió 
que ha dictat urbanisme, sinó pel 
termini que ha donat de 15 dies, 
que considera insuficient per tre
ballar un tema tan irnportant. 

L'Escala des de fa temps espe
ra l'aprovació definitiva del pla 
general, que amb tota probabili
tat es farà efectiva el mes de no
vembre vinent. 

Ajuriabrava 
La delimitació de la franja 

marítimo-terrestre a la zona 
de la Rubina en el terme mu
nicipal de Castelló d'Empú
ries, on s'ha d'ubicar la futura 
urbanització d'Ajuriabrava 
que Ports i Costes del MOPU 
ha donat a conèixer .darrera
ment a l'Ajuntament castelio-
ní, no és prou clara per la Co
missió Provincial d'Urbanis
me, que ha decidit deixar el 
tema sobre la taula. 

El fet que una part molt im
portant del paratge de la Ru
bina estigui inclòs en la zona 
marítimo-terrestre, per tant 
espai de domini públic, des
barata tot el projecte i el pla 
parcial per fer la urbanització 
de luxe Ajuriabrava, promo
guda per un grup àrab. El te
ma que l'Ajuntament de Cas
telló d'Empúries va trametre 
a la Comissió Provincial d'Ur
banisme ha restat sobre la 
taula d'aquest darrer organis
me en el transcurs de l'última 
sessió extraordinài'ia. 

La delimitació 
no és clara 

Segons la Comissió Provin
cial d'Urbanisme la delimita
ció de Costes del MOPU no 
és prou clara, i abans que Ur
banisme prengui una postura 
sobre el tema vol que el mi
nisteri d'Obres Públiques ho 
clarifiqui. Si Madrid aporta la 
documentació suficient ne
cessària per clarificar aquest 
tema, la Comissió Provincial 
d'Urbanisme no tindrà incon
venient que només s'urbanit
zi una petita part d'Empúria-
brava. 

Els regants de la 
Muga han perdut 
dos milions 
CASTELLÓ D'EMPÚRIES.-
El sindicat de regants de la 
vessant esquerra de la Muga 
han avaluat en dos milions de 
pessetes els danys ocasio
nats en el sistema de recs per 
les darreres pluges torren
cials. Segons fonts del sindi
cat, la pluja, a més dels danys 
ocasionats a les terres. i la 
problemàtica que se'n des
prendrà a causa de la manca 
d'escórrec dels camps de la 
zona propera als aiguamolls, 
prop de quaranta o cinquanta 
canelons han estat enderro
cats produint-se importants 
avaries a la xarxa de rec. 

Extraccions de 
sang a la sala de 
bingo de TErato 
de Figueres 
FIGUERES.- Dissabte tindrà 
lloc a Figueres, a l'habitual 
sala del bingo de la Societat 
Coral Erato, una donació de 
sang organitzada pels do-, 
nants de sang de l'Empordà; 
l'horari d'extraccions serà de 
dos quarts de. deu deUmatí, a-
dos quarts de dues del mig
dia, i de quatre a vuit de la 
tarda. 

Funcionaran sistemes pilot d'aparcament a la Rambla 

Figueres planifica el trànsit per estar 
tranquil·la durant deu anys 

FIGUERES (De la nostra Redac
ció per Alfons Gumbau).— L'ac
tual ordenació del trànsit figue-
renc permetrà resoldre la circula
ció almenys durant deu anys, se
gons continuen afirmant els tèc
nics redactors després de la revi
sió que n'han fet, al cap de dos 
anys d'implantar-la, amb vista a 
la imminent posta en funciona
ment del nou sistema d'aparca
ment limitat. No hi havia ningú 
de l'Equip de Govern, però, per 
fer-ne la valoració política. 

El nou sistema d'aparcament 
regulat «SARE», que començarà 
a funcionar com a experiència pi
lot a la Ranribla el mes que ve, ha 
motivat que l'empresa redactora 
del pla de circulació realitzés no
ves medicions del flux de vehi
cles pel centre de la ciutat. 
Aquestes medicions han consta
tat que continuen passant el ma
teix nombre de vehicles per la 
Rambla, la qual cosa, a judici de 
l'enginyer redactor, fa pensar 
que «si ho s'hagués actuat sobre 
la. Rambla avui el trànsit hauria 
augmentat un 35%». 

La nova medició ha. detectat, 
que passen diàriament per la 

Rambla de 26 a 27.000 vehi
cles, que és la mateixa xifra de
tectada en l'estudi previ a la re
dacció del pla. Aquest manteni
ment del flux, malgrat els canvis 
de circulació que tenien com a 
objectiu principal desviar els cot
xes del centre la ciutat, és degut 
a «l'augment de la mptorització 
de Figueres, que en dos anys ha 
crescut un 15%» j al fet que «es 
comparen dades de diferents 
mesos», car encara que les dues 
medicions foren fetes un dijous, 
la primera ho fou l'abril i la sego

na el catorze d'agost, en plena 
temporada turística i vigília d'un 
llarg pont. 

El nou estudi afirma també 
que els carrers de Lasauca i Caa-
mafto han disminuït el trànsit en 
un 40 i un 50% respectivament 
mentre que l'han augmentat la 
Pujada del Castell (40%), Mon-
turiol (50%) i Sant Llàtzer, que 
ha doblat el trànsit però encara 
«li sobra capacitat». 

D'aquests resultats es pot 
despendre que la distribució de 

càrregues i impactes de trànsit 
que està continguda en el pla 
permetrà, a base d'actuacions 
puntuals, per exemple eixam
plant voravies o tancant carrers 
al trànsit «resoldre la circulació 
en els propers deu anys». 

També assenyalava l'engi- , 
nyer, com a causa dels proble
mes concrets que es produei
xen, la «indisciplina vial» dels 
conductors que no respecten les 
senyalitzacions, per la qual cosa 
faria falta una plantilla més gran 
de guàrdies municipals. 

Sector d'aparcament regular 
Com un segon pas al pla de 

circulació, s'està realitzant per 
part de FISERSA un estudi de 
l'aparcament a la ciutat; que tin
drà la seva fase pilot, a partir del 
mes de novembre vinent, a la 
Rambla i l'aparcament del Teatre 
Municipal «El Jardí». 

•Entre els dos espais seran un 
total de cent catorze les places 
sotmeses al programa de Sec

tors d'Aparcament Regular (SA
RE), que compta amb una inver
sió de cinc ünilions de pessetes i 
un cost d'explotació anual de sis 
milions i mig. Aquesta zona, si 
dóna els resultats òptims espe
rats, que són els de donar rotati-
vitat als estacionaments del cen
tre i permetre l'autofinança-
ment, s'aniria ampliant a d'altes 
sectors deia ciutat. 

Els dies laborables, a partir d( 
les nou del matí i fins a les dues, 
des de les quatre a les vuit de 
vespre, caldrà pagar per pode 
aparcar en aquestes dues zones 
del centre de Figueres, que serai 
controlades per dos treballadon 
contractats gràcies a un acon 
amb MIFAS; les rnà'quines i li 
senyalització horitzontal de colo 
blau, faran la resta. 
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